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008/19: Godkjenning av  innkalling og saksliste 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Innkalling og saksliste vert godkjent. 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

FO- 008/19 Vedtak: 
Innkalling og saksliste er godkjent. 
 

009/19: Godkjenning av møteprotokoll 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Møteprotokollen vert godkjent. 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Ingen merknader, samrøystes. 
 

FO- 009/19 Vedtak: 
Møteprotokollen er godkjent. 
 

010/19: Forskrift om vass- og avløpsgebyr i Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til lokal forskrift om vass- og avløpsgebyr i Alver revidert 
25.11.2019, gjeldande frå 01.01.2020. Vedtaket er gjort med heimel i Lov om kommunale vass- og 
avløpsanlegg §§ 3, 4 og 5 og Forskrift om begrensning av forurensning § 16-1, andre ledd.» 
 
 

 



Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO- 010/19 innstilling: 
«Alver kommunestyre godkjenner framlegg til lokal forskrift om vass- og avløpsgebyr i Alver revidert 
25.11.2019, gjeldande frå 01.01.2020. Vedtaket er gjort med heimel i Lov om kommunale vass- og 
avløpsanlegg §§ 3, 4 og 5 og Forskrift om begrensning av forurensning § 16-1, andre ledd.» 

 
 

011/19: Vass- og avløpsgebyr 2020 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
«Alver kommunestyre godkjenner vass- og avløpsgebyra for 2020, slik dei går fram av framlegg 
datert 25.11.2019.» 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO- 011/19 innstilling: 
«Alver kommunestyre godkjenner vass- og avløpsgebyra for 2020, slik dei går fram av framlegg 
datert 25.11.2019.» 
 

012/19: Smittevernplan for Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret vedtar smittevernplan for Alver kommune slik den er lagt fram i saka.  
Kommuneoverlegen har ansvar for å halde planen fagleg oppdatert, og skal sørgje for at den er i 
samsvar med gjeldande faglege retningsliner og råd frå sentrale helsemyndigheiter.  
Dersom det blir endring i kven som er kommuneoverlegen sin faste stedfortredar, kan 
kommuneoverlegen endre dette i Vedlegg 2: Varslingsliste. 
 
Kommunestyret skal orienterast om større faglege endringar. 
Større endringar av smittevernplanen som kan få økonomiske konsekvensar for Alver kommune, skal 
godkjennast av kommunestyret. 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO- 012/19 innstilling: 
Kommunestyret vedtar smittevernplan for Alver kommune slik den er lagt fram i saka.  
Kommuneoverlegen har ansvar for å halde planen fagleg oppdatert, og skal sørgje for at den er i 
samsvar med gjeldande faglege retningsliner og råd frå sentrale helsemyndigheiter.  
Dersom det blir endring i kven som er kommuneoverlegen sin faste stedfortredar, kan 
kommuneoverlegen endre dette i Vedlegg 2: Varslingsliste. 



Kommunestyret skal orienterast om større faglege endringar. 
Større endringar av smittevernplanen som kan få økonomiske konsekvensar for Alver kommune, skal 
godkjennast av kommunestyret. 
 

013/19: Høyring-NOU 2019: 16 Skattlegging av vasskraftverk  
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Saka blir lagt fram til politisk drøfting 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Høyringsfråsegn frå BKK vart ettersendt.  
Fellesframlegg ved A.Byrknes-KRF: 
Alver kommunestyre slutter seg til fråsegn frå NPK av 26.11.2019 og uttale frå BKK 04.12.2019. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 013/19 innstilling: 
Alver kommunestyre slutter seg til fråsegn frå NPK av 26.11.2019 og uttale frå BKK 04.12.2019. 
 

014/19: Etablering av interkommunalt barnevern for kommunane Alver, Austrheim og Fedje. 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune vedtar samarbeidsavtalen for etablering av interkommunalt samarbeid om 
barnevern slik den ligg føre.  
 
Rådmannen samarbeider med rådmennene i dei andre kommunane om ein plan for oppstart og 
implementering.  
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming 
Fellesframlegg ved N.M.Aadland-H: 
Alver kommune vedtek avtale om vertskommunesamarbeid for barnevernstenesta med Austrheim 
og Fedje kommunar der Alver kommune er vertskommune. 
 
Avtalen vert vedteke på følgjande vilkår: 
Namnet på vertskommunesamarbeidet er Alver barnevern. Avtaleframlegget må endrast i tråd med 
dette. 
 
Rådmannen i Alver samarbeider med rådmennene i dei andre kommunane om ein plan for oppstart 
og implementering. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 014/19 innstilling: 
Alver kommune vedtek avtale om vertskommunesamarbeid for barnevernstenesta med Austrheim 
og Fedje kommunar der Alver kommune er vertskommune. 
 
Avtalen vert vedteke på følgjande vilkår: 
Namnet på vertskommunesamarbeidet er Alver barnevern. Avtaleframlegget må endrast i tråd med 
dette. 



Rådmannen i Alver samarbeider med rådmennene i dei andre kommunane om ein plan for oppstart 
og implementering. 
 
 

015/19: Borgarleg vigsel i Alver kommune 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
I medhald av «Lov om endring i ekteskapslova og bustøttelova m.m. (oppgåveoverføring til 
kommunane)» av 16. juni 2017, paragraf 12 punkt b., gjev kommunestyret i Alver følgjande 
folkevalde og kommunalt tilsette vigselsmynde med verknad frå 1. januar 2020.  
 
Frå Alver kommunestyre  
Kommunestyrerepresentant _ _ _ _ _ _ _ _ _ _  
 
Frå administrasjonen  
Kultursjef Eirik Bouwer Utne 
Kommuneadvokat Jarle Landås 
 
Kommunestyret godkjenner bruk av rådhuset i Knarvik og Frekhaug og Tingstova på Manger 
som vigselsstadar i Alver kommune. 
Alver kommune vil så langt som råd prøve å etterkome brudeparet sine ønskje om 
vigselsstad. Om det førar med seg ekstraordinære kostnadar/planlegging, må brudeparet 
sjølv stå for organisering og meirkostnadar. 
 
Kommunestyret tek retningsline for vigsel i Alver kommune til orientering. 

 

 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Saka vert sendt valnemnda før endeleg handsaming i kommunestyret. 
Saka vart samrøystes vedteke. 
 
 

FO- 015/19 innstilling: 
Saka vert sendt valnemnda for endeleg handsaming i kommunestyret. 
 

016/19: Satsar for livsopphald i Alver kommune 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Alver kommune  legg til grunn statlege retningsliner for økonomisk stønad ved fastsetting av 
stønadsnivå. Kommunen justere stønadsnivå årleg, jamfør statleg rundskriv.  
Alver kommune legg til grunn at barnetrygd skal reknast som inntekt ved utmåling av økonomisk 
sosialhjelp.  
 
Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Fellesframlegg ved A.AA.Byrknes-KRF: 
Som rådmannen sitt framlegg med endring i siste pkt: 
Alver kommune legg  til grunn at barnetrygd ikkje skal reknast som inntekt ved utmåling av 
økonomisk sosialhjelp.  
 



Framlegget vart samrøystes vedteke 
 
FO- 016/19 innstilling: 
Alver kommune  legg til grunn statlege retningsliner for økonomisk stønad ved fastsetting av 
stønadsnivå. Kommunen justere stønadsnivå årleg, jamfør statleg rundskriv.  
Alver kommune legg til grunn at barnetrygd ikkje skal reknast som inntekt ved utmåling av 
økonomisk sosialhjelp.  
 

017/19: Betalingssatsar og leigeprisar bygg og anlegg 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret vedtek Betalingssatsar og leigeprisar for bygg og anlegg slik det ligg føre. 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Feil i alder, saksutgreiing. Alle skal være 19 år.  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke 
 

FO- 017/19 innstilling: 
Kommunestyret vedtek Betalingssatsar og leigeprisar for bygg og anlegg slik det ligg føre. 
 

018/19: Strategi- og styringsdokument samfunnsutvikling 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Strategi- og styringsdokumentet for samfunnsutvikling blir vedtatt slik det blir lagt fram i saka. 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Orientering ved kommunalsjef samfunnsutvikling Hogne Haugsdal 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 

FO- 018/19 innstilling: 
Strategi- og styringsdokumentet for samfunnsutvikling blir vedtatt slik det blir lagt fram i saka. 
 

019/19: Framlegg til planstrategi for Alver kommune – Høyring 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Framlegg til Planstrategi for Alver kommune 2020-2024 vert lagt ut på høyring i 30 dagar ,etter Plan 
og bygningslova § 10-1, kommunal planstrategi. 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Behandling: 
Endringsframlegg frå AP, SP, KRF og H ved Ø.Oddekalv-Ap: 
- Plan for å styrke fastlegetenestene i Alver kommune 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 



- Veteranplan 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
- Landbruks- og akvakulturplan blir delt opp i to planar 
Framlegget vart samrøystes vedteke 
 
Framlegg L.Johnsen-MDG: 
- Kommuneplanen sin arealdel - endra oppstart hausten 2020, ferdig hausten 2023. 
Grunngjeving: 
Viktig for engasjementet å ha framdrift og eigarskap heilt fram til endeleg vedtak.  
Viktig med ein felles arealplan så raskt som mogeleg. 
Viktig for etableringsarbeidet, påverknad og deltaking, for å skape identiteten i Alver. 
 
Framlegget fekk 1 røyst ( L.Johnsen-MDG) og fall. 
 
- Sambandet Vest må ut. 
Grunngjeving: 
I framtida må biltrafikk reduserast, meir transport må over på fjordane. Dette blir eit dyrt prosjekt 
som vil ta ressurssar frå viktige prosjekt som kan styrke kollektivtilbod og beredskapsarbeid i høve 
klimaendringar. Vil øydeleggje natur og landskapskvalitetar i ei tid med aukande naturkrise. 
 
Framlegget fekk 1 røyst ( L.Johnsen-MDG) og fall. 
 
- Eigen kommunedelplan for natur og biologisk mangfald 
Grunngjeving: 
Den generelle naturkrisa me står i.  
Den spesielt heldige stoda i Alver/Nordhordland med lommer av natur nær tette befolkningssentra. 
Dette er ein uvurderleg verdi for førebyggjande helse og livskvalitet hos oss. 
 
Framlegget fekk 1 røyst ( L.Johnsen-MDG) og fall. 
 
- Eigen interkommunal plan for kystsona for heile Alver med tilgrensande fjordar i nabokommunar. 
Grunngjeving: 
Fylkesmannen krev dette. Eit heilskapleg forvaltning av fjordressursar - forvaltinga krev det. 
 
Framlegget fekk 1 røyst ( L.Johnsen-MDG) og fall. 
 
Rådmannen sitt framlegg med endring høyring 6 veker.  
 
Framlegget med endringar vart samrøystes vedteke. 
 

FO- 019/19 innstilling: 
Framlegg til Planstrategi, med endringar, for Alver kommune 2020-2024 vert lagt ut på høyring i 6 
veker,etter Plan og bygningslova § 10-1, kommunal planstrategi. 
 

020/19: Gebyr- og betalingssatsar for 2020 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2020 slik det ligg føre i saka. 
Endringane gjeld frå 01.01.2020 
For pleie og omsorg gjeld satsane frå 01.02.2020 



 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
Framlegg N.Bognøy-Ap: 
Betalingssatsar SFO 5.- 7.klasse vert å koma attende til i kommunestyret 19.12.2019. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

FO- 020/19 innstilling: 
Kommunestyret vedtar gebyr- og betalingssatsar for 2020 slik det ligg føre i saka. 
Betalingssatsar SFO 5.- 7.klasse vert å koma attende til i kommunestyret 19.12.2019. 
Endringane gjeld frå 01.01.2020 
For pleie og omsorg gjeld satsane frå 01.02.2020 
 

021/19: Økonomiplan 2020 - 2023 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 
1. Investeringsbudsjettet for 2020 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt i 

tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Alver kommune opp 
283 743 000 kr i lån til generelle investeringar i 2020 og 195 775 000 kr i lån til 
sjølvkostområdet (vann og avløp).  

2. Økonomiplan for 2020-2023 og årsbudsjett for 2020 blir vedteke, jfr. Bevilgningsoversikt drift 
§5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6.  Årsbudsjettet for 2020 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei syv hovudområda, jf. eigen tabell.  

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert innsparing 
til sektorane når årets lønsforhandlingar er gjennomført. 

4. Rådmannen får fullmakt til å flytte mindre budsjettpostar knytt til driftsutgifter mellom 
sektorane slik at det samsvarer med organiseringa i Alver. 

5. Pensjon: Det har vore ulik amortisering av premieavvik i dei tre kommunane. Alver kommune 
legg til grunn 7 års amortisering av premieavvik.  

6. For 2020 nyttar Alver kommune utskrivningsalternativet i eigedomsskattelova § 3 første ledd 
bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. januar 2019. Skattesatsen er 7 
promille. Alver kommune vil i 2020 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i 
henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og - installasjonar fases ut med 1/7 for verk og bruk som frå og med 2019 er 
å anse som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2020 være lik 5/7 av differansen 
mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og 
installasjonar ikkje skal reknas med i grunnlaget.  Alver kommune vil i 2020 skrive ut 
eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for anlegg nevnt i punktet over i henhold til 
overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre ledd. 



 
7. Det vert gjeve ei ramme på 2 271 000 kr til kontrollutvalet. 

8. Det vert gjeve eit driftstilskot til Alver kyrkjelege fellesråd på 22 500 000 kr  og 2 685 000 kr for 
å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik.  

9. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

10. Godtgjersle til ordførar blir sett til 987 997 kr og til varaordførar 592 798 kr for 2020. Løna 
regulerast per mai 2020 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

Ungdomsråd 27.11.2019: 
Handsaming: 
Orientering i saka v/ Janne Sund.  
Ungdomsrådet har følgjande innspel: 
- Ny idrettshall på Ostereidet  
Ungdomsrådet ber om at kommunen held seg til planen om å bygga hallen i 2020, slik det var 
planlagt i Lindås kommune. Ungdomsrådet har fått informasjon frå ungdommar på Ostereidet, om at 
det i dagens gymsal og symjebasseng ikkje er nok kapasitet på mellom anna garderobar og dusj. 
Elevar frå ungdomsskulen får ikkje alltid tilbod om dusj etter undervisning på grunn av dette.  
 
- Meland ungdomsskule 
Ungdomsrådet veit at kapasiteten til Meland ungdomsskule er sprengd, og at mange av bygga er 
dårlege og gamle. 
Ungdomsrådet meiner at kommunen må finna løysingar, slik at ein ny skule kan planleggast så fort 
som mogleg. 
 
Ungdomsrådet er kjent med at det er utfordringar med fleire skular, mellom anna Manger 
barneskule, Eikanger barneskule, og fleire. 
Ungdomsrådet ser òg at det i økonomiplanen er lagt opp til innsparinger både i drift og investeringar. 
Ungdomsrådet meiner at kommunen må sjå etter løysingar som kan auka inntekter til kommunen, 
slik at nødvendige prosjekt kan gjennomførast. 
Ungdomsrådet meiner at feks eigedomsskatt, på eit nivå som er lågare enn Radøy og Meland har i 
dag, og med moglegheit for unntak til barnefamiliar, kan vera ein måte å skaffa meir inntekt på i 
Alver kommune 
 
Innspela vart samrøystes vedteke. 
 
UR- 005/19 uttale 
- Ny idrettshall på Ostereidet  
Ungdomsrådet ber om at kommunen held seg til planen om å bygga hallen i 2020, slik det var 
planlagt i Lindås kommune. Ungdomsrådet har fått informasjon frå ungdommar på Ostereidet, om at 
det i dagens gymsal og symjebasseng ikkje er nok kapasitet på mellom anna garderobar og dusj. 
Elevar frå ungdomsskulen får ikkje alltid tilbod om dusj etter undervisning på grunn av dette.  
 
- Meland ungdomsskule 
Ungdomsrådet veit at kapasiteten til Meland ungdomsskule er sprengd, og at mange av bygga er 
dårlege og gamle. 
Ungdomsrådet meiner at kommunen må finna løysingar, slik at ein ny skule kan planleggast så fort 
som mogleg. 



 
Ungdomsrådet er kjent med at det er utfordringar med fleire skular, mellom anna Manger 
barneskule, Eikanger barneskule, og fleire. 
Ungdomsrådet ser òg at det i økonomiplanen er lagt opp til innsparinger både i drift og investeringar. 
Ungdomsrådet meiner at kommunen må sjå etter løysingar som kan auka inntekter til kommunen, 
slik at nødvendige prosjekt kan gjennomførast. 
Ungdomsrådet meiner at feks eigedomsskatt, på eit nivå som er lågare enn Radøy og Meland har i 
dag, og med moglegheit for unntak til barnefamiliar, kan vera ein måte å skaffa meir inntekt på i 
Alver kommune 
 

Eldreråd 02.12.2019: 
Handsaming: 
Kommunalsjef samfunnsutvikling, Hogne Haugsdal, gav rådet ei grundig orientering om rådmannen 
sitt framlegg til den første økonomiplanen i Alver kommune. Han orienterte også om rammene for 
økonomiplanarbeidet og sa at det er krevjande å få ein økonomiplan i balanse. 
 
Etter ei grundig drøfting vart det sett fram følgjande felles tilleggsframlegg i møtet: 
Eldrerådet tar rådmannen sitt framlegg til budsjett til etterretning og ser fram til at organisasjonen 
kan bearbeida budsjetta meir konkret når organisasjonen arbeider saman frå 2020. 
Eldrerådet uttrykkjer bekymring for lågt budsjett. 
 
Eldrerådet vedtok samrøystes rådmannen sitt framlegg til vedtak, med tilleggsframlegg sett fram i 
møtet. 
 

ER- 010/19 uttale: 
 

1. Investeringsbudsjettet for 2020 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  
prosjekt i tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Alver 
kommune opp 283 743 000 kr i lån til generelle investeringar i 2020 og 195 775 000 kr i lån 
til sjølvkostområdet (vann og avløp).  

2. Økonomiplan for 2020-2023 og årsbudsjett for 2020 blir vedteke, jfr. Bevilgningsoversikt 
drift §5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6.  Årsbudsjettet for 2020 blir vedteke på sum 
netto driftsrammer for dei syv hovudområda, jf. eigen tabell.  

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 
innsparing til sektorane når årets lønsforhandlingar er gjennomført. 

4. Rådmannen får fullmakt til å flytte mindre budsjettpostar knytt til driftsutgifter mellom 
sektorane slik at det samsvarer med organiseringa i Alver. 

5. Pensjon: Det har vore ulik amortisering av premieavvik i dei tre kommunane. Alver 
kommune legg til grunn 7 års amortisering av premieavvik.  

6. For 2020 nyttar Alver kommune utskrivningsalternativet i eigedomsskattelova § 3 første 
ledd bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. januar 2019. Skattesatsen 
er 7 promille. Alver kommune vil i 2020 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett 
grunnlag» i henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik 



at verdien av produksjonsutstyr og - installasjonar fases ut med 1/7 for verk og bruk som 
frå og med 2019 er å anse som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2020 være 
lik 5/7 av differansen mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka 
av at produksjonsutstyr- og installasjonar ikkje skal reknas med i grunnlaget.  Alver 
kommune vil i 2020 skrive ut eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for anlegg nevnt i 
punktet over i henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre ledd. 

7. Det vert gjeve ei ramme på 2 271 000 kr til kontrollutvalet. 

8. Det vert gjeve eit driftstilskot til Alver kyrkjelege fellesråd på 22 500 000 kr  og 2 685 000 kr 
for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik.  

9. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

10. Godtgjersle til ordførar blir sett til 987 997 kr og til varaordførar 592 798 kr for 2020. Løna 
regulerast per mai 2020 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

 
Eldrerådet tar rådmannen sitt framlegg til budsjett til etterretning og ser fram til at organisasjonen 
kan bearbeida budsjetta meir konkret når organisasjonen arbeider saman frå 2020. 
Eldrerådet uttrykkjer bekymring for lågt budsjett. 
 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 02.12.2019: 
Handsaming: 
Orientering til saka ved Hogne Haugsdal-ass.rådmann 
 
Framlegg frå Tore Eugen Hansen-FNB: 
Merknad:  Rådet er uroa over fleire av framlegga til nedskjeringar, særleg dei som råkar tenestene til 
funksjonshemma og elevar med særskilde behov. 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 

RMNF- 006/19 uttale: 
     Rådet er uroa over fleire av framlegga til nedskjeringar, særleg dei som råkar tenestene til 
funksjonshemma og elevar med særskilde behov. 
 

Administrasjonsutval 05.12.2019: 
Handsaming: 
Orientering ved økonomisjef Janne Sund 
Uttale frå utdanningsforbundet og uttale SFO frå HTV'ane vert lagt ved saka. 
 
UTTALE TIL BUDSJETT OG ØKONOMIPLAN FRÅ UTDANNINGSFORBUNDET ALVER 
 
Utdanningsforbundet Alver er særs nøgd med at alle dei politiske partia i sine valprogram for dei 
neste fire åra har uttalt at dei vil prioritere born og unge sine oppvekstvilkår. Dei fleste har òg sagt 
noko om at barna skal ha gode barnehagar og skular. For å få dette til, treng vi ikkje berre gode 
barnehage- og skulebygg, men òg eit godt innhald. Den beste garantien for godt innhald er det å ha 



tilstrekkeleg med godt kvalifiserte tilsette. Når rådmannen sitt framlegg til budsjett og økonomiplan 
inneheld nedskjeringar på talet på tilsette både innan barnehage, skule og PPT, så harmonerer det 
dårleg med at vi skal ha barnehagar og skular med god kvalitet. Utdanningsforbundet Alver er kritisk 
til at rådmannen sitt framlegg i liten grad gjev eit dekkande bilete på konsekvensane av kuttforslaga, 
og har difor følgjande uttale: 
 
Barnehage: 
For barnehage er det foreslått å fjerne 2,7 årsverk som barnehagane i Radøy fekk tilført i 2016 for å 
sikre bemanninga på avdelingane når pedagogane har si avtalefesta planleggingstid. I tillegg foreslår 
rådmannen å redusere med 0,7 årsverk til styrkingstiltak. Rådmannen har grunngjeve begge desse 
kutta med «harmonisering», og ikkje skrive noko om konsekvensane med desse kutta. 
 
Ressursnivået i årevis vore veldig lågt i barnehagane våre. Staten har minstesatsar for kor mykje 
kommunen er nøydd til å bruke på barnehagane dersom kommunen berre har private barnehagar. 
Både i Meland og Lindås vert barnehagane drive med 10-13% lågare ressursnivå enn Staten sine 
satsar (ut frå Staten sine satsar for 2020 og kva desse to kommunane har rekna ut at dei skal gje i 
overføringar per barn i dei private barnehagane for 2020). For barnehagane i Radøy har vi blitt fortalt 
at ressursnivået er om lag likt Staten sine satsar, utan at vi har fått talfesta dette. Utsegn frå 
rådmannen om at dei aller fleste kommunar driv billigare enn Staten sine satsar kan gje inntrykk av at 
dette er ganske udramatisk. Dette er Utdanningsforbundet Alver heilt ueinig i. 
 
I budsjettet legg rådmannen opp til at ressursnivået i barnehagane i Radøy skal senkast til det låge 
nivået i dei to andre kommunane. Utdanningsforbundet Alver sit på informasjon om til dels 
dramatiske tilstandar i barnehagane våre. Her kan nemnast: 

1. Lang opningstid gjer at bemanninga mesteparten av dagen er langt lågare enn 
bemanningsnorma og pedagognorma gjev inntrykk av. Vi har fått forteljingar om ungar 
ned i under eitt-årsalderen som om morgonen sit åleine når den einaste som er på jobb 
står i døra for å ta imot fleire ungar som blir leverte. Vi høyrer at det ikkje er uvanleg at 
to til tre vaksne har ansvar for å passe på og følgje opp 40-50 barn når dei skal leike 
utandørs. Etter planen skulle det gjerne ha vore minst fire vaksne ute, men vanskeleg 
vikarsituasjon ved sjukdom og anna fråvere er ei stor utfordring, og stadig må èin 
vaksen inn for å skifte bleie eller plastre eit sår. 

2. Utdanningsforbundet Lindås gjennomførte i mars 2019 ei undersøking om arbeidstid 
blant pedagogane i dei kommunale barnehagane i Lindås. Det kom då fram at om lag 
halvparten av pedagogane si planleggingstid fall vekk på grunn av at pedagogane 
vurderte bemanninga på avdelinga si som så låg at det ikkje var forsvarleg å forlate 
avdelinga. Mesteparten av denne planleggingstida fekk dei aldri tilbake på eit seinare 
tidspunkt. Konsekvensar av dette er manglande eller dårleg planlegging av aktivitetar, 
foreldremøte og foreldresamtalar, dårlegare rettleiing av assistentar og fagarbeidarar, 
dårlegare tilrettelegging for barn med særskilte behov, og at det ikkje er mogleg å 
følgje opp Rammeplanen for barnehage samt ulike statlege og kommunale 
satsingsområde (t.d. knytt til tidleg innsats, trygt og godt barnehagemiljø, inkludering 
og mobbereduksjon). 

3. Barnehagane er blant dei arbeidsplassane med høgast sjukefråvere, og det er 
dokumentert at ein god del av dette sjukefråveret er arbeidsrelatert. Dei tilsette er, 
naturleg nok, mykje utsett for smittefare ved influensa og omgangssjuke. I tillegg til 
dette er kvardagen til dei tilsette prega av stress og kjensle av ikkje å strekke til. Store 
emosjonelle belastningar fører til langtids sjukefråvere og at tilsette sluttar i jobben. 
Ytterlegare kutt i bemanninga vil gjere det enno vanskelegare å få ned sjukefråveret. 
Desse faktorane er årsaka til at barnehagane er eitt at dei særskilte satsingsområda til 
IA. Det kan nemnast at barnehagar i mellom anna Stavanger og Trondheim no 
bemannast opp, då forsøk dei siste par åra har vist at dette, i tillegg til auka kvalitet, 



har bidrege til stor reduksjon i sjukefråveret. 
4. Reduksjon i styrkingstiltak i form av reduksjon i vedtak betyr at barn med oppfølgings- 

og tilretteleggingsbehov må greie seg med dei allereie knappe ressursane som finst 
innanfor det ordinære. Det gjer det vanskelegare å knyte til seg riktig kompetanse for å 
ivareta desse barna, vil auke belastninga på dei tilsette ytterlegare, og vil i siste instans 
gå ut over alle barna. 

 
Tilstrekkeleg bemanning og godt kvalifisert bemanning er særs viktig for tryggleik og kvalitet. Jo 
lenger opningstida er, og jo mindre det er regulert ei maksimaltid for barna i barnehagen, jo tynnare 
må ei allereie låg bemanning spreiast ut over arbeidsdagen. Det er no ute på høyring framlegg til 
vedtekter for dei kommunale barnehagane i Alver. Der er det foreslått at alle barnehagane i 
utgangspunktet skal ha opningstid frå kl.7.00 til 17.00 kvar dag. Det vil seie at barnehagar som i dag 
er opne til 16.30 skal auke opningstida. I dag er det ei maksimaltid for barnehagebarna i Lindås og 
Radøy på 9 timar for dagen. I Meland har dei fjerna maksimaltida. I framlegget til vedtekter er ikkje 
maksimaltid nemnt, noko som betyr at alle barna i prinsippet kan vere i barnehagane 10 timar kvar 
einaste dag. Vedtektene sånn som dei ligg føre, harmonerer ikkje med at ein skal kutte i bemanninga. 
 
Utdanningsforbundet sentralt har eit vedtak om å jobbe for at bemanningsnorma og pedagognorma 
skal vere oppfylt i heile opningstida, inkludert ved sjukefråvere. Vi i Utdanningsforbundet Alver 
forstår at dette ikkje vil vere mogleg å oppfylle utan at det kjem store øyremerkte ekstramiddel frå 
Staten. I denne omgang bed vi kommunestyret om å stanse kuttforslaga innan barnehage, og om å 
auke opp bemanninga i barnehagane i Lindås og Meland tilsvarande det dei har i Radøy som 
kompensasjon for pedagogane si planleggingstid.  
 
Skule: 
Det er for grunnskulane lagt fram frå rådmannen eit forslag om å kutte 12 lærarårsverk. Dette er kutt 
som skal kome på toppen av kutt som allereie er gjennomførte dei siste åra, og det samstundes som 
at det er forventa ei elevtalsauke òg dei komande åra. Desse kutta vil i særleg rad gå ut over dei 
elevane som i størst grad har behov for særskilt tilrettelegging, noko som rådmannen òg har notert 
som ein konsekvens. Kutta betyr òg at Tidleg innsats-satsinga i stor grad må leggjast til sides. 
 
Stadig aukande krav til dokumentasjon og oppfølging av skulemiljø og læringsmiljø, samt innføring av 
nye læreplanar/fagplanar og ei skuleeigar sine uttalte ønskje om utstrakt digitalisering i løpet av dei 
neste få åra, betyr ei stor ekstra arbeidsbelastning på dei tilsette. Om ein samstundes skal redusere 
med eit tosifra tal lærarårsverk, vil det vere nær umogleg å lukkast med alle dei pålagte satsingane. 
Skuleeigar har i tillegg til alt dette uttalte mål om betring av elevane sine faglege resultat, auka trivsel 
og reduksjon av mobbing.  
 
Utdanningsforbundet Alver ønskjer å utfordre  skuleeigar til å forklare for kommunestyret korleis det 
skal vere mogleg for dei tilsette i skulane å nå alle dei oppsette krava og måla med ein såpass stor 
reduksjon av lærarårsverk. Tidlegare har rådmannen argumentert for kutt av lærarårsverk i Lindås 
med at Lindås hadde eit høgt ressursnivå i høve til samanliknbare kommunar. Utdanningsforbundet 
har då påpeikt at ressursnivået har vore knytt til ei ønskt desentralisert skulestruktur, samt at vi i 
større grad enn mange andre kommunar har kostnadar knytt til språkdeling av klassar 
(bokmål/nynorsk). Når vi har gått inn i GSI-tala og samanlikna skule for skule med tilsvarande skular 
(storleik og skuleslag) i andre kommunar, kan vi vise til at vi ikkje ligg høgt i ressursbruk. Truleg ligg 
ressursbruken då under snittet, ut frå dei samanlikningane som vart gjort for to år sidan. 
 
Det er eit uttalt mål om å redusere andelen av spesialundervisning, og at ein større del av elevane 
med særskilte behov skal kunne ivaretakast innanfor det ordinære. Dette kan Utdanningsforbundet 
ha forståing for, ut frå at andelen med spesialundervisning er høg i alle våre tre noverande 
kommunar, men vi meiner at dette ikkje er mogleg om ein samstundes skal redusere lærarårsverka 



innan den ordinære undervisninga. 
 
Når det gjeld SFO, så har alle fagorganisasjonane for tilsette innan grunnskule kome med innspel 
knytt til bemanning. I utgangspunktet var dette innspelet meint å vere eit høyringsinnspel til 
vedtekter for SFO for Alver kommune, men det er òg relevant å ta med som eit innspel i 
budsjettprosessen, då det dreier seg om ressursar. Dette vil bli lagt ved som eit eige innspel. 
 
PPT: 
Rådmannen legg fram forslag om reduksjon på 1,3 årsverk innan PPT, med skisserte konsekvensar at 
det vil bli auka ventetid som følgje av redusert kapasitet til testing og sakshandsaming. 
Utdanningsforbundet vil peike på at rådmannen i samband med kutt i lærarårsverk i grunnskulen 
nemnar som ein konsekvens at PPT må vere tettare på grunnskulane. I tillegg legg rådmannen opp til 
å overføre familierettleiinga for foreldra til dei minste barna (knytt til DUÅ-programmet, Dei Utrulege 
Åra) frå helsestasjonane til PPT. 
 
Vi er heldige som har fantastisk dyktige tilsette ved PPT, men ut frå at dei skal redusere bemanninga 
samstundes med at dei får ei auke i oppgåver, er det vanskeleg å sjå at det er mogleg å oppretthalde 
den gode kvaliteten som tenesta har hatt gjennom mange år. 
 
Utdanningsforbundet Alver oppmodar kommunestyret om å syte for at barnehagane, skulane og PPT 
har eit ressursnivå som står i stil med alle arbeidsoppgåvene som skal løysast. Om ein meiner noko 
med at ein skal prioritere barn og unge si læring, trivsel og utvikling, så må det òg sjåast igjen i 
ressursbruken. All statistikk viser at det er særs kostbart for samfunnet at mange som følgje av 
mangelfull oppfølging både i heim, barnehage og skule ramlar ut av vidaregåande opplæring og 
utanfor arbeidslivet seinare i livet. 
 
 
For Utdanningsforbundet Alver 
Jarle Næss, hovudtillitsvald 
 
INNSPEL TIL RETNINGSLINER FOR SFO I ALVER KOMMUNE 
 
Vi har i lang tid sett til dels store utfordringar knytt til SFO-bemanninga i kommunane våre. Vi har 
fleire døme på at tilhøva har vore så krevjande at det har vore naudsynt å setje inn krisetiltak. 
Særskilt er utfordringa stor når det gjeld å ta godt vare på barn med særskilte behov. Når det med ein 
del av desse elevane ikkje følgjer med ekstra ressursar til bemanning, står dei tilsette i ein umogleg 
situasjon. Om dei følgjer opp barnet med særskilte behov, så får dei ikkje følgt opp resten av 
barnegruppa, og omvendt. Barna har det ikkje bra nok, og dei tilsette kjenner seg utilstrekkelege. Det 
er ikkje tilfeldig at SFO-tilsette jamt over ligg i toppen når det gjeld høgt sjukefråvere, og at ein del 
søkjer seg ned i stillingsprosent. 
 
Stockholms Universitet og NTNU Samfunnsforskning har hatt i oppdrag å gjennomføre ei nasjonal 
evaluering av skulefritidsordninga i Noreg. I rapporten «Lek, læring og ikkje-pedagogikk for alle» kjem 
det tydeleg fram at dei utfordringane vi ser lokalt hos oss, òg er utfordringar som gjeld nasjonalt. 
 
Vi bed om at det for SFO i Alver kommune blir laga retningsliner som betre sikrar ei forsvarleg 
bemanning enn det som er tilfelle i dag. SFO må for dei tilsette vere ein helsefremjande arbeidsplass, 
og ikkje helseskadeleg, og SFO må vere ein god plass å vere for alle barn, anten dei har særskilte 
behov eller ikkje. Difor ønskjer vi at følgjande avsnitt blir innarbeidd i ei ny retningsline: 
 
For elevar som får ekstra ressursar i skuletida med bakgrunn i ikkje-skulefaglege utfordringar, t.d. 
fysiske eller psykiske utfordringar eller utagering, må det òg setjast inn ekstra ressursar i SFO-tida. 

https://www.udir.no/contentassets/ee4bcc32339e4afe936515f8821ff104/lek-laring-og-ikke-pedagogikk-for-alle---nasjonal-evaluering-av-sfo-endelig-rapport.pdf


Dette må gjelde både for dei barna som har tildelt ressursar eller sakkunnig vurdering og vedtak, og 
for dei barna der skulen sjølv set inn ekstra ressursar i ein overgangsfase i påvente av vedtak. 
 
Når det gjeld grunnbemanninga for SFO, så ser vi at Radøy i dagens retningsliner maksimalt 12 barn 
pr. tilsett, Lindås 15 barn pr. tilsett, og Meland 16 barn pr. tilsett. Vi ønskjer at talet for Alver 
kommune ikkje overstig 15 barn pr. tilsett, men heller blir lågare. 
 
Med helsing 
Solveig Laumark-Møller, HTV Fagforbundet Alver (Lindås) 
Anita Dale, HTV Fagforbundet Alver (Meland) 
Rosalind Instebø, HTV Fagforbundet Alver (Radøy) 
Jarle Næss, HTV Utdanningsforbundet Alver (Lindås) 
Adolf Hovgaard, HTV Utdanningsforbundet Alver (Meland) 
Hilde B Hugaas, HTV Skolelederforbundet Meland 
Anders Olav Dale, HTV Skolelederforbundet Lindås 
Framlegg om at saka vert teke til orientering. 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 

ADM- 006/19 uttale: 
Økonomiplan 2020-2023 er teke til orientering. 
 

Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Orientering ved økonomisjef Janne Sund. 
Protokolltilførsel frå SP, AP, KRF og H ved Ø.Oddekalv: 
Det vil bli arbeidd fram mot kommunestyret, med tanke på endringar.  
 
Rådmannen sitt framlegg vart vedteke mot 1 røyst (N.Øvreås-Frp) 
 
Framlegg frå N.Øvreås-FRP: 
Rådmannen sitt framlegg med følgjande endringar: 



 
 



 
 



 
 



 
 



 
 



 
Framlegget fekke 1 røyst (N.Øvreås-FRP) og fall 
 
 

FO- 021/19 innstilling: 
      
1. Investeringsbudsjettet for 2020 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt i 

tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Alver kommune opp 
283 743 000 kr i lån til generelle investeringar i 2020 og 195 775 000 kr i lån til 
sjølvkostområdet (vann og avløp).  

2. Økonomiplan for 2020-2023 og årsbudsjett for 2020 blir vedteke, jfr. Bevilgningsoversikt drift 
§5-4 og økonomisk oversikt drift §5-6.  Årsbudsjettet for 2020 blir vedteke på sum netto 
driftsrammer for dei syv hovudområda, jf. eigen tabell.  

3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert innsparing 
til sektorane når årets lønsforhandlingar er gjennomført. 



4. Rådmannen får fullmakt til å flytte mindre budsjettpostar knytt til driftsutgifter mellom 
sektorane slik at det samsvarer med organiseringa i Alver. 

5. Pensjon: Det har vore ulik amortisering av premieavvik i dei tre kommunane. Alver kommune 
legg til grunn 7 års amortisering av premieavvik.  

6. For 2020 nyttar Alver kommune utskrivningsalternativet i eigedomsskattelova § 3 første ledd 
bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder frå 1. januar 2019. Skattesatsen er 7 
promille. Alver kommune vil i 2020 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i 
henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og - installasjonar fases ut med 1/7 for verk og bruk som frå og med 2019 er 
å anse som næringseigedom. Det særskilte grunnlaget skal i 2020 være lik 5/7 av differansen 
mellom eigedomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaka av at produksjonsutstyr- og 
installasjonar ikkje skal reknas med i grunnlaget.  Alver kommune vil i 2020 skrive ut 
eigedomsskatt på bygningar og grunnareal for anlegg nevnt i punktet over i henhold til 
overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre ledd. 

7. Det vert gjeve ei ramme på 2 271 000 kr til kontrollutvalet. 

8. Det vert gjeve eit driftstilskot til Alver kyrkjelege fellesråd på 22 500 000 kr  og 2 685 000 kr for 
å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik.  

9. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

10. Godtgjersle til ordførar blir sett til 987 997 kr og til varaordførar 592 798 kr for 2020. Løna 
regulerast per mai 2020 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

 

022/19: Val av forhandlingsutval - lønsfastsetjing rådmann 
 
Alver formannskap 05.12.2019: 
Handsaming: 
Saka vart satt på sakskartet i møtet. 
Framlegg om forhandlingsutval: 
Følgjande to representantar vert vald til forhandlingsutval i tillegg til ordførar 
Varaordførar Ø.Oddekalv-AP og Terje Sletten-Hansen-FNB 
 
Framlegget vart samrøystes vedteke. 
 
FO- 022/19 Vedtak: 
Forhandlingsutval - lønsfastsetjing rådmann: 
Ordførar Sara Sekkingstad 
Varaordførar Øyvind Oddekalv 
Terje Sletten-Hansen-FNB 
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